
PROTOKÓ£ 
LIX sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 28 wrze�nia 2010 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy Marciszów 

 
Ad. 1.2.3. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy Henryk Mazur o godz. 1400 dokonaù otwarcia sesji i po 
powitaniu radnych, soùtysów i go�ci. Stwierdziù na podstawie listy obecno�ci quorum 
pozwalaj¹ce na podejmowanie prawomocnych decyzji� listy obecno�ci radnych, soùtysów  
i go�ci zaproszonych stanowi¹ zaù¹cznik nr 1, 2, 3 do protokoùu. 
Ponadto w sesji uczestniczyli Wójt Gminy Stefan Zawierucha, Sekretarz Gminy Krystyna 
Kwiatkowska, Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  oraz Mecenas Robert Greb. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z informacj¹ o porz¹dku obrad dzisiejszej sesji, który 
przedstawia siê nastêpuj¹co: 
1. Otwarcie obrad sesji oraz powitanie go�ci. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Informacja n/t porz¹dku obrad. 
4. Przyjêcie protokoùu z LVI sesji oraz, LVII i LVIII nieplanowanych sesji. 
5. Informacja n/t dziaùalno�ci Wójta Gminy w okresie miêdzysesyjnym. 
6. Informacja Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac w okresie miêdzysesyjnym. 
7. Bezpieczeñstwo na terenie gminy Marciszów 
8. Analiza realizacji uchwaù za I kwartaù 2010 r. 
9. Zapoznanie radnych z opini¹ RIO dotycz¹c¹ wykonania bud¿etu za I póùrocze 2010r. 
10. Podjêcie uchwaù w sprawach: 
      a/  wyra¿enia zgody na nieodpùatne przejêcie w poczet mienia gminy Marciszów  
           nieruchomo�ã poùo¿on¹ w Ciechanowicach w granicy dziaùki nr 62 stanowi¹c¹   
           wùasno�ã Skarbu Pañstwa bêd¹c¹ w zasobie Agencji Nieruchomo�ci Rolnej, 
       b/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
       c/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
       d/ dzier¿awy nieruchomo�ci, 
       e/ wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLIX/254/10 Rady Gminy Marciszów z dnia  
           25 lutego 2010 r. w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakùadu   
           Opieki Zdrowotnej w Marciszowie, 
       f/ uchylenia uchwaùy Nr LVI/287/10 Rady Gminy Marciszów z dnia 30 czerwca   
          2010r., 
       g/ zmian w uchwale bud¿etowej gminy na rok 2010, 
       h/ wprowadzenia zmiany do Uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok 2010, 
       i/ rozpatrzenia skargi Pani Zofii Witkowskiej na dziaùalno�ã Wójta Gminy  
          Marciszów 
11. Interpelacje i zapytania radnych.  
12. Sprawy ró¿ne. 
13. Zamkniêcie obrad sesji 
Ad. 3. 
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad. 4. 
Przyjêto b/u 
Ad.5. 
Informacja n/t dziaùalno�ci Wójta Gminy w okresie miêdzysesyjnym: 
Wójt Gminy przedstawiù informacje nt: 
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-  udziaùu w wielu spotkaniach m.in, w sprawie wiatraków oraz do¿ynkach w tym do¿ynkach 
zorganizowanych w Marciszowie poù¹czonych z otwarciem domu kultury, 
- Informacji SMS-owej przekazywanej mieszkañcom � po konsultacji ze Skarbnikiem Gminy 
uruchomienie systemu w chwili obecnej nie bêdzie dokonywane, 
-  potwierdzenia tre�ci listu intencyjnego w sprawie biogazowni, 
- wydania decyzji waùbrzyskiej spóùce. 
- zùo¿enia wniosków w sprawie doposa¿enia �wietlic w komputery, 
- wprowadzenia na terenie gminy alarmu powodziowego, 
- artykuùu zamieszczonego w Tygodniku Regionalnym dotycz¹cym braku protokoùów z sesji    
  w BIP-ie 
Do przedstawionej informacji pytañ nie byùo. 
Ad. 6. 
Informacja Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac w okresie miêdzysesyjnym. 
Informacja Przewodnicz¹cego Rady Gminy stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu.  
Do przedstawionej informacji pytañ nie byùo. 
 
Ad. 7. 
Bezpieczeñstwo na terenie gminy Marciszów: 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poprosiù przybyùego na obrady sesji  � Kierownika Posterunku 
Policji w Marciszowie Pana Jacka Pùaszewskiego o przedstawienie informacji. Pan Jacek 
Pùaszewski zapoznaù zebranych z informacj¹ na temat bezpieczeñstwa na terenie gminy. 
Informacja  stanowi zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
Radna Zofia Siudak poprosiùa o wyja�nienie stopnia wykrywalno�ci oraz informacjê, czy 
zdarzaj¹ siê przypadki przemocy w rodzinie. W odpowiedzi odno�nie stopnia wykrywalno�ci 
Pan Jacek Pùaszewski wyja�niù, ¿e zdarzaj¹ siê przypadki, ¿e jeden sprawca popeùnia wiele 
wykroczeñ tj. w jednej sprawie mo¿e byã kilka czynów. W sprawie przemocy w rodzinie 
wszczêto piêã dochodzeñ, jedno zostaùo umorzone natomiast w czterech przypadkach 
skierowane zostaùy akty oskar¿enia. 
Radna Jadwiga Adamczyk zwróciùa siê z pytaniem, czy wystêpuje na terenie gminy zjawisko 
narkomanii. Kierownik Posterunku Policji odpowiadaj¹c stwierdziù, ¿e nie ma. Zdarzaj¹ siê 
przypadki otrzymywania informacji, ¿e np. na terenie szkoùy rozprowadzane s¹ narkotyki, 
jednak przeprowadzone postêpowanie nie potwierdza tego. 
Wiêcej pytañ nie byùo. 
Informacjê dotycz¹c¹ funkcjonowania OSP na terenie gminy Marciszów przedstawiù 
pracownik referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji Pan Piotr Nikiting. Informacja 
stanowi zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
Radna Zofia Siudak zwróciùa siê z pytaniem, czy stra¿acy maj¹ uprawnienia w zakresie 
ratownictwa. W odpowiedzi Piotr Nikiting stwierdziù, ¿e czê�ã stra¿aków z Marciszowa 
przyst¹piùa do egzaminu z pierwszej pomocy przedmedycznej. 
Radny Andrzej Mitczak zwróciù siê z pytaniem, czy jednostki gminne OSP dysponuj¹ 
odpowiednim sprzêtem. Piotr Nikiting odpowiadaj¹c stwierdziù, ¿e sprzêt bêd¹cy na 
wyposa¿eniu OSP jest nowy, ka¿dego roku atestowany. Równie¿ umundurowanie stra¿aków 
musi byã atestowane i dlatego mog¹ wyst¹piã sytuacje, w których istniej¹ce umundurowanie 
nale¿y zast¹piã nowym z atestem. Natomiast �rodki transportu s¹ starej generacji.  
Ad.8. 
Analiza realizacji uchwaù  za I kwartaù 2010 r.: 
Informacjê na temat realizacji uchwaù przedstawiùa Pani Krystyna Kwiatkowska � sekretarz 
urzêdu. Informacja stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu.   
Radna Zofia Siudak zwróciùa siê z pytaniem dotycz¹cym Dziaùania Gminnej Komisji 
Przeciwdziaùania Alkoholizmowi. W odpowiedzi Krystyna Kwiatkowska poinformowaùa, ¿e 



je¿eli wpùywa wniosek wzywa siê osobê do stawiennictwa przed Komisj¹. W przypadku 
natarczywego niestawiennictwa Komisja kieruje wniosek do s¹du o zastosowanie leczenia 
zamkniêtego. S¹ sytuacje, ¿e po rozmowie z Komisj¹ osoba deklaruje poprawê, wówczas 
prowadzony jest monitoring. Wystêpuj¹ równie¿ sporadyczne przypadki dobrowolnego 
zgùaszania siê osób. 
Ad. 9. Zapoznanie radnych z opini¹ RIO dotycz¹c¹ wykonania bud¿etu za I póùrocze 
2010 r.: 
Informacjê przedstawiùa Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy. Informacja stanowi 
zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
Pytañ nie byùo 
Ad. 10 
Projekt uchwaùy w sprawie: Wyra¿enia zgody na nieodpùatne przejêcie w poczet mienia 
gminy Marciszów nieruchomo�ã poùo¿on¹ w Ciechanowicach w granicy dziaùki nr 62 
stanowi¹c¹ wùasno�ã Skarbu Pañstwa bêd¹c¹ w zasobie Agencji Nieruchomo�ci Rolnej. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 
9 do protokoùu. 
Projekt uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik Nr 
10 do protokoùu. 
Projekt  uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 
11 do protokoùu. 
Projekt uchwaùy w sprawie dzier¿awy nieruchomo�ci 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 
12 do protokoùu. 
Projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XLIX/254/10 Rady 
Gminy Marciszów z dnia 25 lutego 2010 r. w sprawie likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Zakùadu Opieki Zdrowotnej w Marciszowie 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 
13 do protokoùu. 
Projekt uchwaùy w sprawie uchylenia uchwaùy Nr LVI/287/10 Rady Gminy Marciszów  
z dnia 30 czerwca 2010 r. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Radny Adam Ry¿owski zwróciù siê z pro�b¹ o przekazanie pieniêdzy na Marciszów.  
W odpowiedzi Skarbnik Gminy wyja�niùa, ¿e pieni¹dze zostaùy przesuniête na remonty dróg. 
Wiêcej uwag nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty przy 1 gùosie przeciw i stanowi 
zaù¹cznik nr 14 do protokoùu. 
Projekt uchwaùy w sprawie zmian w uchwale bud¿etowej gminy na rok 2010 
Skarbnik Gminy odczytaùa tre�ã projektu uchwaùy.  
Uwag nie zgùoszono. 



Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 
15 do protokoùu. 
Projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwaùy bud¿etowej gminy 
Marciszów na rok 2010 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Radny Andrzej Mitczak zwróciù siê z pytaniem z jakiego powodu zostaùo usuniête zadanie 
wodoci¹gowanie Ciechanowic. W odpowiedzi Skarbnik Gminy wyja�niùa, ¿e zdanie byùo 
zapisane w limicie wydatków, zmiany nast¹piùy w miesi¹cu maju. 
Radny Andrzej Mitczak zwracaj¹c siê do Wójta Gminy zadaù pytanie co z planami  
o rozpoczêciu inwestycji w 2011r. 
Wójt Gminy w odpowiedzi stwierdziù, ¿e w przyszùym roku bêdzie skùadany wniosek  
o dotacjê unijn¹. Przygotowana jest kompletna dokumentacja. W uzupeùnieniu swojej 
wypowiedzi Skarbnik gminy stwierdziùa, ¿e prace mog¹ siê rozpocz¹ã w 2011 r natomiast 
pùatno�ci w roku 2012. 
Radna Jadwiga Adamczyk zwróciùa siê pytaniem odno�nie zadania dotycz¹cego stawów  
w Wie�ciszowicach. 
Wójt Gminy odpowiadaj¹c wyja�niù, ¿e w zwi¹zku ze zùo¿eniem sprzeciwu przez jednego  
z mieszkañców procedura musi byã prowadzona od pocz¹tku. 
Poddany pod gùosowanie projekty uchwaùy zostaù  przyjêty przy 2 gùosach �przeciw�,  
2 gùosach �wstrzymaùo siê� i 11 gùosach �za�  i stanowi  zaù¹cznik  do protokoùu nr 16. 
Projekt uchwaùy w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Zofii Witkowskiej na dziaùalno�ã 
Wójta Gminy Marciszów 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 
17 do protokoùu. 
  
Ad. 11. 
Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny Adam Ry¿owski zabieraj¹c gùos poruszyù nastêpuj¹ce sprawy: 
- TBS- Urz¹d Gminy 
- jak wygl¹da sytuacja z noclegowni¹ w Marciszowie, 
- w dalszym ci¹gu czeka na wyja�nienie � kto mo¿e zwoùywaã spotkanie soùtysów  
- wyja�nienia sprawy PKS, 
- z uwagi na to , ¿e odbyùo siê posiedzenie Komisji Rolno-Bud¿etowej na któr¹ nie zostaù    
  zaproszony przedstawiciel RZGW skùada skargê na przewodnicz¹cego Rady Gminy. Spraw 
do zaùatwienia jest wiele zwùaszcza po ulewnych deszczach w ostatnich dniach m.in. sprawa 
osuwiska przy �wietlicy w Wie�ciszowiach, przy drodze powiatowej przy posesji Pana 
Smolenia 
- po spotkaniu soùtysów zwraca siê z pro�b¹ do Skarbnika Gminy o przygotowanie dla rad 
soùeckich sprawozdania na koniec kadencji z procentowego wykonania funduszu soùeckiego. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zabieraj¹c gùos wyja�niù, ¿e tematyka posiedzeñ komisji 
ustalana jest z przewodnicz¹cymi komisji. W zwi¹zku z tym, ¿e nie mo¿na byùo skontaktowaã 
siê z przewodnicz¹cym komisji w celu ustalenia tematu spotkania nie zaproszono 
przedstawiciela RGZW. 
Wójt Gminy zabieraj¹c gùos zaproponowaù zwoùanie wyjazdowego posiedzenia komisji  
w przyszùym tygodniu. O dokùadnym terminie nale¿aùoby powiadomiã równie¿ soùtysów wsi. 
Odnosz¹c siê do spraw poruszonych przez radnego Adama Ry¿owskiego wyja�niù, ¿e  
w sprawie TBS dokumentacja ju¿ zostaùa zatwierdzona w Warszawie. W sprawie noclegowni 
stwierdziù, ¿e trwa tam aktualnie remont. Pojawiùa siê równie¿ mo¿liwo�ã przejêcia dworca 



PKP w Marciszowie. W sprawie PKS rozwa¿a mo¿liwo�ã, po rozmowach w wójtami 
s¹siednich gmin, poù¹czyã przetarg na dowóz uczniów do szkóù z transportem lokalnym. 
Radny Adam Ry¿owski stwierdziù, ¿e mo¿e doj�ã do sytuacji, ¿e gmina bêdzie musiaùa 
dokùadaã do utrzymania kursów osobowych. 
Radny Andrzej Mitczak stwierdziù, ¿e przetarg na remont drogi do Pañstwa Trz¹salskich  
w Ciechanowicah ju¿ siê odbyù, prosi o odpowiedê kiedy remont zostanie wykonany. 
Wójt Gminy odpowiadaj¹c stwierdziù, ¿e jest to droga zerwana podczas powodzi, gmina 
dokùada do jej remontu 9 tys. zù. Prace zostan¹ wykonane. 
Radna Jadwiga Adamczyk stwierdziùa, ¿e dokonano wycinki gaùêzi pod kablami 
energetycznymi. Wyciête gaùêzie wrzucono do strumyka. Energetyka powinna to uprz¹tn¹ã. 
Ad. 12. 
Sprawy ró¿ne. 
Skarbnik Gminy zabieraj¹c gùos poruszyùa sprawy Funduszu Soùeckiego. Stwierdziùa, ¿e 
pracownik urzêdu gminy bêdzie dokonywaù zakupów na zùo¿one przez soùtysów zamówienia, 
w celu jednoczesnej kontroli zgodno�ci dokonywanych zakupów z umow¹, zaproponowaùa 
jednocze�nie, ¿eby Komisja Rewizyjna przejrzaùa faktury pùacone z funduszu soùeckiego. 
Soùtys wsi Ciechanowice Mirosùaw Wolak stwierdziù, ¿e obowi¹zkiem soùtysa jest zùo¿enie 
wniosku, reszta to kwestia ustaleñ miêdzy soùtysami a urzêdnikami. Zaproponowaù zwoùanie 
spotkania soùtysów w celu przedyskutowania problemów zwi¹zanych z Funduszami 
Soùeckimi. 
Radny Adam Ry¿owski stwierdziù, ¿e po spotkaniu soùtysów przyznaje racje Pani Skarbnik, 
¿e niektóre pozycje faktur nie powinny siê znaleêã. Zaproponowaù zorganizowanie spotkania 
soùtysów ze Skarbnikiem Gminy w celu omówienia spraw zwi¹zanych z funduszem soùeckim, 
m.in. co wolno kupiã a czego nie wolno, do czego sùu¿y. 
Soùtys wsi Marciszów zwróciù siê z pro�b¹ do Wójta gminy i Radnego Adama Wrony  
o ustawienie kratki i rozplantowanie ziemi przy wiadukcie kolejowym w Marciszowie przy 
byùych zakùadach �Len�. Wykonanie tych prac znacznie poprawi widoczno�ã na drodze. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zabieraj¹c gùos poruszyù sprawê donosu na radnego Janusza 
Banasiewicza. Zapoznaù radnych z tre�ci¹ propozycji pisma zapytania do Wojewody 
Dolno�l¹skiego.  
 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
 
Protokoùowaùa 
Gabriela Pru�       Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
         Henryk Mazur 
 
  
 


